

1. Record Nr.	UNINA9910836800803321
Autore	Styhler-Aydin Gudrun
Titolo	Der Zuschauerraum des Theaters von Ephesos : Baubefund und architekturhistorische Analyse
Pubbl/distr/stampa	Verlag der Österreichischen Akademie der Wissenschaften, 2022 [Place of publication not identified] : , : FrancoAngeli, , 2022
Descrizione fisica	1 online resource (144 pages)
Collana	Territorial sociology
Disciplina	363.73874
Soggetti	Climatic changes Climatic changes - Economic aspects
Lingua di pubblicazione	Tedesco
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Sommario/riassunto	<p>The publication presents the results of recent building archaeology in the auditorium of the theater, conducted in the years 2003–2011. Starting with an introductory presentation on the history of research and the current state of preservation, the main section deals in detail with the construction phases of the auditorium from Hellenism to the Byzantine period. On the basis of drawings, maps and photos, nearly 800 years of architectural history are explained vividly and comprehensibly and discussed by comparison of apt buildings. Contributions to sculptures in the theatre and to the investigation of ancient mortar complement the findings.</p> <p>Der Band präsentiert die Ergebnisse der jüngsten Bauforschung im Zuschauerraum des Theaters, durchgeführt in den Jahren 2003–2011. Beginnend mit einer Darstellung zur Forschungsgeschichte und zum aktuellen Erhaltungszustand wird im Hauptteil detailliert auf die Bauphasen des Zuschauerraumes vom Hellenismus bis in die byzantinische Zeit eingegangen. Anhand von Zeichnungen, Kartierungen und Fotos werden annähernd 800 Jahre Baugeschichte anschaulich und nachvollziehbar erläutert sowie im Spiegel von Vergleichsbauten diskutiert. Beiträge zur Skulpturenausstattung und zur Untersuchung der bauzeitlichen Mörtel ergänzen den Baubefund.</p>

